
3 یکشنبه 30 خرداد  ماه 1395
با طرح موضوع فیش حقوقی می خواهند اختلاس های کلان را بپوشاند

حجت الاسلام موسوی لاری وزیر کشور دولت اصلاحات با اشــاره به سریال به اصطلاح افشای فیش های حقوقی اظهار داشت: این چیزی نیست که مربوط به سا ل های اخیر باشد، بلکه این مسئله 
در گذشــته مدیریت کشــور بوده است. در ثانی این بر اساس نوعی مقررات و ضوابط غلطی بوده است که نظام و مدیریت گذشته امضا کرده است و بر آن اساس در برخی از بنگاه های اقتصادی و بانک ها 

به مرحله اجرا گذاشته می شده است. 
لاری با بیان اینکه به هر حال رســیدگی به این مســئله امری مبارک اســت که باید زود تر از اینها انجام می گرفت اظهار کرد: اما اینکه یک مرتبه حساســیت ها ده برابر شــده است و در خصوص دزدی ها و 

اختلاس های کلان چند هزار میلیارد تومانی کمترین حساســیتی شکل نمی گیرد، این ســوال را به ذهن متبادر می کند که آیا این خود یک جریانی نیست که بخواهد اختلاس های کلان را بپوشاند و آیا 
این شــیوه جدیدی برای زمین گیر کردن دولت نیســت؟ وی افزود: اگرنه این مسئله غلطی بوده که به امروز هم تعلق نداشته است، بلکه به گذشته بر می گشته است و قواعد و ضوابطی که مدیران در 

ارتباط با برخی دستگاه های اقتصادی و بانکی تدوین کرده بودند، باید زود تر از اینها مورد رسیدگی قرار می گرفت.

یاس آفرینی در راستای اهداف آمریکاست
مجید انصاری معــاون پارلمانی دولتبا بیان 
اینکــه در خصــوص برجــام ایــن نکته که 
متاسفانه رقبا و منتقدان بی انصاف به دولت 
تهمت های ناروایی می زنند که پس از برجام 
در کشور کاری انجام نشــده را عنوان نمود 
و گفت: تحــولات عظیمی در کشــاورزی، 

کنترل تورم، افزایش صادرات نفت و گاز و پتروشــیمی اتفــاق افتاده و این 
در حالی بوده که محرومیت های مالی دولت ادامه داشــته است. انصاری 
همچنین جریان یاس آفرینی علیه دولت را در راستای اهداف آمریکا و رژیم 
صیهونیستی دانســت و تاکید کرد:کسانی که دلســوز ولایت فقیه هستند 
بدانند طبق قانون اساســی قوای ســه گانه زیر نظر ولایت فقیه فعالیت می 
کنند و چنانچه ترســیمی ناکارآمد از قوا داشته باشیم فقط به تخریب بنیان 

ها دامن زده ایم و این به صلاح نظام مقدس جمهوری اسلامی نیست.

همه چیز را به دولت قبل نسبت ندهید
محمدنبــی حبیبــی  دبیر کل حــزب موتلفه 
اسلامی با اشــاره به مسایل داخلی و موضوع 
حقوق های نجومی برخی مدیــران دولتی را 
تبعیض و بی عدالتی توصیف کرد و با اشــاره 
به مصاحبه دادســتان دیوان محاسبات که 
پرداخت هــای نجومــی حقوق بــه برخی از 

مدیران دولتی از ســال ۹۳ شروع شده، گفت: نباید مسئولان دولتی فرافکنی 
کنند و همه چیز را به دولت قبلی نسبت دهند. برفرض هم این نظر درست باشد، 
دولت فعلی ۳ سال است سر کار است معنا ندارد رویه دولت گذشته را ادامه دهد. ۳ 
سال برای اصلاح پرداخت ها زمان کمی نیست. او با اشاره به حقوق و دستمزد و 
پاداش ۵۷ میلیون تومانی رئیس صندوق توسعه ملی تصریح کرد: مگر صندوق 
توسعه ملی به جز دریافت و پرداخت های قانونی چه کار ویژه ای انجام می دهد 

که مدیر اصلاح طلب آن باید نزدیک به ۶۰ میلیون تومان در ماه حقوق بگیرد.

مردم از سیاسی کاری خسته شده اند
اردشیر نوریان نماینده شهرکرد در نطق میان 
دستور خود خطاب به جریان های سیاسی 
کشور گفت: مردم از سیاسی کاری وسیاست 
زدگی خســته و بیزار هستند و ضمن تکریم 
ارزش های اساسی انقلاب خواهان زندگی 
آبرومند هســتند که باید این مهم در کانون 

توجه جریانات سیاسی کشــور قرار گیرد. این عضو کمیسیون امنیت ملی و 
سیاست خارجی با بیان اینکه طبق فرموده رهبر نباید در قضیه برجام دچار 
افراط و تفریط باشیم، افزود: برجام نه فاجعه و نه معجزه بود که دلواپسان آن 
را بهانه تاخت و تاز بر جریان رقیب کنند و چشم خود را بر محاسن آن ببندند، 
معجزه هم نبود که طرفداران آن بخواهند آن را حلال همه مشکلات بدانند. 
برجام قدم اول برای حل مسائلی است که بعضا به دلیل سوء مدیریت داخلی 

و کینه توزی های قدرت های خارجی ایجاد شده است.

آیا راه برای ورود خالقی به 
مجلس باز می شود؟

یکی از راه حل هایی که نمایندگان منتقد نظر شورای 
نگهبان در ماجرای مینو خالقــی عنوان می کردند، 
طرح استفســاریه قانون انتخابات مجلس درباره ی 
غیرقانونی بــودن رد صلاحیت نامزدهای انتخابات 
بعد از اعلام نتیجه انتخابات بود. موضوعی که حالا 
علی مطهری نایب رئیس مجلس از اعلام وصول آن 
خبر داده و گفته است که این طرح برای جلوگیری از 
تکرار موضوع منتخب اصفهان در آینده نوشته شده 
اما در صورت تصویب نهایی راه برای ورود مینو خالقی 

به مجلس هم باز می شود.
علی مطهری در گفت و گو با ایســنا در این خصوص 
اظهــار کــرد:  دراین طرح استفســاریه کــه در واقع 
استفسار ماده ۷۳ قانون انتخابات مجلس و همینطور 
استفســار از تبصره ۳ مــاده ۵2 این قانون اســت از 
مجلس سوال می شود که آیا منظور از عبارت ابطال 
انتخابات در ماده ۷۳ قانون، ابطــال انتخابات یک 
حوزه ی انتخابیه اســت یا شــامل ابطــال آرای یک 
نامزد هم می شود. به طوری که مثلا در یک حوزه ی 
انتخابیه که انتخابات به صورت سالم برگزار شده آراء 
برخی منتخبان تایید شــود و برخی نشود؟ پاسخ این 
است که شــامل ابطال آراء یک نامزد نمی شود یعنی 
اگر انتخابات یک حوزه انتخابیه ابطال شود در واقع 
آراء همه منتخبان باطل شده و نه فقط برخی از آنها.

وی افزود: همچنین در ســوال دوم این استفساریه 
پرسیده شــده که آیا بعد از تایید صلاحیت اولیه یک 
نامزد انتخابات و رای ســالم مردم، شورای نگهبان 
می تواند صلاحیت یک منتخب را برای بار دوم رد کند 
که پاسخ داده شده، خیر، چنین چیزی قانونی نیست 
و تایید صلاحیــت نامزد که در فرصت 2۰ روزه انجام 
شده اظهار نظر نهایی است و قابل تجدید نظر نیست 
و اگر مدرک جدیدی در باره ی یک نامزد رسیده باشد 
باید در مرحله بررســی اعتبار نامه ها در مجلس مورد 

رسیدگی قرار گیرد.
نایب رئیس مجلس اضافه کرد: این طرح که به شکل 
عادی  و با 42 امضاء اعلام وصول شده به کمیسیون 
شــوراها و امور داخلی ارجاع می شود و در دستور کار 

مجلس قرار می گیرد.
مطهــری در پاســخ به این ســوال که آیــا در صورت 
تصویب این طرح راه برای ورود مینو خالقی به مجلس 
باز می شود، یاد آور شد: این طرح در واقع ناظر به آینده 
اســت تا قضیه خانم خالقی در آینده تکرار نشود و به 
گونه ای نباشد که بعد از انتخاب مردم، آرای منتخبان 
به استناد وجود یک رویه در گذشته باطل شود. البته 
ممکن است شورای نگهبان این مصوبه را رد کند اما 
در صورت اصرار مجلس بــر رای خود این مصوبه به 
مجمع تشــخیص مصلحت ارجاع خواهد شد و اگر 
مجمــع آن را تایید کنــد قاعدتا راه بــرای ورود خانم 
خالقی به مجلس باز می شود. وی در پایان گفت: این 
وظیفه ای است که ماباید انجام دهیم و امیدواریم به 

نتیجه خوبی هم برسیم.

انتشار فیش های حقوقی 
جرم نیست

آیا تحقیق و تفحص از طرح 
تحول سلامت کلید می خورد؟

سخنگوی قوه قضاییه حجت الاسلام و المسلمین محسنی  اژه ای در نشست خبری خود با اهالی رسانه به سوالات آنان 
درخصوص فیش های حقوقی نجومی، پرونده نازنین زاغری، توقیف جهان نیوز و... پاسخ داد. حجت الاسلام اژه ای 
در این نشست خبری در پاسخ به سئوالی مبنی بر اینکه ایا انتشار فیش های حقوقی جرم است گفت: انتشار فیش های 

حقوقی جرم نیست، اما اگر به حیثیت افراد و خانواده شان لطمه وارد کند صحیح نیست...
محســنی اژه ای با اشــاره به حقوق های غیرمتعارف و میلیونی گفت: برخی از این ها خلاف عدل است؛ چرا که عدل 
به معنای این اســت که در ازای کاری که می کنیم و خدمتی که ارائه می کنیم حق الزحمه داشــته باشیم البته تفاوت 
هایی بیــن فرد متخصص و غیر متخصص باید باشــد امــا نمی توانیم بــدون رعایت عدل و عدالــت اجتماعی عمل 
کنیم. وی افزود: گزارش مقدماتی ســازمان بازرســی در رابطه با فیش های حقوقی آماده شده و در این هفته یا هفته 
آینده ارایه می شــود. وی به دســتور سازمان بازرسی برای رســیدگی به این وضعیت گفت: به ســازمان بازرسی اعلام 
 شــد که بررســی کند چه کســانی و چه مقداری دریافتی داشتند که در این راســتا گزارش مقدماتی ســازمان بازرسی 

آماده شده است.
وی بــه یکی از نمونه های حقوق نامتعارف یکی از مدیران صندوق های ملی اشــاره و تصریح کرد: فردی بوده که ۵۷ 
میلیون در ماه گرفته اســت، علاوه بر آن برای هر کدام از اعضا ۳۰۰ میلیون وام با نرخ 4 درصد ارائه شــده است. نباید  
این موضوعات در آینده ادامه یابد. محسنی اژه ای در رابطه با توقیف سایت جهان نیوز گفت: این توقیف مربوط به قوه 

قضاییه نبوده و هیات نظارت بر مطبوعات آن را توقیف کرده است.
محسنی اژه ای در پاسخ به سئوالی در مورد بازداشــت نازنین زاغری و اتهام وی گفت: از بیان جزییات آن طبق قانون 
معذورم ولی این پرونده امنیتی است و به تهران ارسال می شود و رسیدگی آن در تهران است. پرونده در مرحله تحقیقات 
مقدماتی قرار دارد. وی یادآور شــد: یکی از مسائل مهم برای قوه قضاییه برخورد با کسانی هست که نفوذ کرده و یا می 
کنند که در این رابطه بحث پیشــگیری و برخورد مهم و مطرح اســت. اژه ای در خصوص حادثه شــهران گفت: قطعا 
پرونده ای در این رابطه تشکیل خواهد شد و قاضی در این خصوص به تنهایی نمی تواند نظر دهد و باید نظر کارشناسان 

مطرح شود. فردی که فوت شده حقوقی دارد و به وی دیه تعلق می گیرد. 

با علائم اختصاری نام افراد موافق نیستم
سخنگوی دســتگاه قضا در ادامه با بیان اینکه مردم توقع دارند اسم افراد را به صورت اختصاری نگوییم و عریان آن را 
بگوییم گفت: قانون رسیدگی علنی و اعلام را باید اصلاح کرد و من هم موافق اعلام اختصاری نام افراد همچون »م. 

س« و »م. ه« نیستم.
وی با اشاره به پرونده بابک زنجانی گفت: در رابطه با وضعیت بابک زنجانی نیز قانون جدید آیین دادرسی کیفری اجازه 
داده که با تشخیص دادســتان کل دادگاه علنی برگزار شــود و در صورت اجازه رییس قوه قضاییه اسامی اعلام شود. 
پرونده هایی که در حال رسیدگی است به اصطلاح عامه، پرونده های آفتابه دزدی نیست و متهمانی داریم که با ثروت 
کلان در انتظار رســیدگی هستند. علاوه بر این افرادی که صاحب رسانه، ثروت و مقام هستند و ثروتشان بیش از هزار 
میلیارد است هم در صورت تخلف برای قوه قضاییه یکی هستند. عزم قوه قضاییه برخورد با دانه درشت ها و یقه سفیدها 

و قاچاقچیان و آنهایی که فساد و فحشا را ترویج می دهند، است.
محســنی اژه ای در خصوص اینکه گفته شــده قوه قضاییه در برخورد با پرونده ها سیاسی عمل می کند،  گفت: برنامه 
ما رســیدگی بر اســاس جناح ها نیســت اما وقتی پرونده ای شروع می شــود برخی استفاده سیاســی می کنند و اگر 
فردی از یک جناح تحت تعقیب قرار بگیرد، بهره برداری های سیاســی می شــود که این از دســت قوه قضاییه خارج 
 اســت. برخی می گویند افرادی حریم امن دارند که این مســاله صحت ندارد و باید توجه داشــت کــه برخی پرونده ها 

شکل پیچیده ای دارند.
سخنگوی قوه قضاییه درباره برگزاری کنسرت ها نیز با اشاره به سخنان هفته پیش خود گفت:  با صدای بلند می گویم 
که اگر کنسرتی با رعایت ضوابط قانونی برگزار شود، مشکلی ندارد اما اگر چنانچه  تحت عنوان کنسرت اقدامات خلاف 
امنیت و غیره در آن جا صورت گیرد و گزارشات رسمی بیاید و کسی هم متعهد به برگزاری کنسرت نشود، حتما دادستان 

موظف است که جلوی برگزاری آن را بگیرد.

هم زمان با داغ شدن موضوع فیش های حقوقی کلان برخی پزشکان و انتقادها به وزارت بهداشت و درمان درخصوص 
طرح تحول ســلامت، روز گذشته عبدالرضا مصری یکی از نمایندگان مجلس از صرف اعتبارات اختصاص داده شده 
به طرح تحول سلامت در جای دیگر خبر داد و موضوع تحقیق و تفحص از طرح تحول سلامت را بار دیگر عنوان کرد. 
امروز نیز و در جریان حضور وزیر بهداشت و درمان در مجلس، نادر قاضی پور دیگر نماینده مجلس بار دیگر از این طرح 

سخن گفت. موضوعی که قاضی زاده هاشمی از آن استقبال کرد.

اعتبارات طرح تحول سلامت جای دیگری هزینه می شود
عبدالرضا مصری نماینده مجلس شواری اســلامی روز گذشته گفت: گزارش ها حکایت از آن دارد که اعتبارات طرح 
تحول سلامت در جای دیگری هزینه شده است. مصری در گفت وگو با ایلنا، با اشاره به طرح تحقیق و تفحص از طرح 
تحول سلامت اظهار داشت: این تحقیق و  تفحص برای این است که ببینیم؛ آیا منابع طرح تحول به درستی تخصیص 
یافته یا خیر و چقدر به اهداف خود نزدیک شــده یا انحراف از معیار داشته است. وی ادامه داد: ما در قانون اولویت را به 
بهداشــت و درمان داده ایم و گزارشاتی که می رسد؛ حاکی از این است که بیشــتر اعتباراتی که مجلس به طرح تحول 
اختصاص داده، صرف ساخت وساز و خرید تجهیزات شده است، اما ما چون آمار و عددی در اختیار نداریم، این تحقیق 
و تفحص را در دستور کار قرار داده ایم تا ببینیم؛ چقدر از هزینه ها صرف اهداف طرح شده و یا چه اندازه انحراف از معیار 
صورت گرفته است. مصری ادامه داد: در خصوص هزینه کرد منابع طرح تحول پیش داوری نمی کنیم و به دنبال این 
نیستیم که به این برسیم که منابع درست مصرف نشده، چه بسا تحقیق و تفحص مشخص کند، کار خوب انجام گرفته 
اســت، اما چون هیچ گزارش و آماری در این ســه ساله از طرف دولت به ما نرســیده، هیچ راهکاری به غیر از تحقیق و 
تفحص برای مجلس باقی نمانده اســت. این نماینده مجلس شورای اسلامی در خصوص پرداخت   های صد میلیونی 
در وزارت بهداشت گفت: در تحقیق و تفحص به این موضوع رسیدگی و اسناد موجود در این زمینه بررسی خواهد شد.   
او افزود: تحقیق و تفحص اطلاعات ما را در حوزه عمل بررســی می کند و با دفاتر وزارتخانه مربوطه تطبیق می دهد و 

اگر درست باشد؛ در صحن مجلس نیر خوانده می شود.  
امروز نیز نماینده مردم ارومیه در مجلس در اخطاری خواســتار به جریان افتادن طرح تحقیق و تفحص از طرح تحول 
سلامت شد. نادر قاضی پور در اخطاری با استناد به اصل 2۹ قانون اساسی در اخطاری مطرح کرد: ما در مجلس نهم 
تحقیق و تفحص از طرح تحول سلامت را مطرح کردیم که آقای قاضی زاده )وزیر( با بودجه طرح تحول سلامت همان 
کاری را کرده که آقای احمدی نژاد با بودجه سلامت در هدفمندی یارانه ها انجام داد. وی افزود: به همین دلیل خواستار 

به جریان افتادن طرح تحول سلامت هستیم.

ریگی به کفشمان نیست، تحقیق و تفحص کنید
وزیر بهداشت، درمان و  آموزش پزشکی در مجلس اما در واکنش به طرح بحث تحقیق و تفحص از نظام سلامت گفت: 
ریگی به کفشمان نیست، تحقیق و تفحص کنید. سیدحسن قاضی زاده هاشمی امروز در مجلس ضمن ارائه گزارشی 
از عملکرد وزارت خانه متبوعش به ســوالات نمایندگان در مجلس شــورای اسلامی پاسخ داد. قاضی زاده هاشمی در 
بخشــی از اظهاراتش به وضعیت حقوق ها نیز اشاره کرد و گفت: اولین فیشی که افشا شد در جمهوری اسلامی ایران 
مربوط به سفر اولین وزیر نفت به مشــهد بود که 1۷ هزار تومان خرجش شده بود. الان که خیلی بازار این فیش ها داغ 
اســت بنده نمونه هایی را بیان می کنم. وی افزود: متوسط پرداختی کارکرد خالص در دانشگاه تهران به این نحو است 
که ۳۳۷ نفر  نیروی غیرتمام وقتی که بالای ۶۰ درصد می شوند پرداختی زیر ۵ میلیون تومان دارند و  28 درصد ۵ تا 1۰ 

میلیون تومان، 2درصد ۶۰ تا ۷۰ میلیون تومان و  یک درصد ۵۰ تا ۶۰ میلیون دریافتی دارند.
وزیر بهداشــت ادامه داد: پزشــکان عمومی نیز در دانشــگاه تهران ۳ میلیون و 11۵ هزار تومــان دریافتی دارند که با 
اضافه کار و کارانه ۹ میلیون و ۷۰۰ هزار تومان برایشــان در نظر گرفته می شود،  برای سرپرستار 2 میلیون و ۵۷۰ هزار 
تومان که با مجموعه کارانه ۵ میلیون و 2۰۰ هزار تومان می شــود. برای جانشین سرپرستار نیز 2 میلیون و ۳8۰ هزار 
تومان که با مجموع کارانه، پرداختی تعلق می گیرد. وزیر بهداشــت تأکید کرد: بنابراین، ما ریگی به کفشمان نیست، 
الک ها را بیرون گذاشتیم و به وزارت بهداشت آمدیم. آقای قاضی پور گفتند تحقیق و تفحص می کنند، اشکالی ندارد.

خبرآنلاین نوشت: نگاهی بر کارنامه تغییر استانداران در دولت 3 ساله روحانی 
دولت روحانی اما در عمر سه ساله اش با تغییر 8 استاندار روبرو شده است. اولین ایستگاه تغییر در »البرز« رقم خورد آنجا که طاهر طاهری 

بعد از کمتر از یک سال استانداری از سمتش عزل و حمید طهایی در خرداد ۹4 جایگزین او شد.

 ایلنا نوشت: مصائب و شیرینی ریاست کمیسیون در مجلس دهم
درحالی که تقریباً ترکیب و آرایش اکثر کمیسیون های تخصصی و دو کمیسیون خاص مجلس دهم، مشخص شده و نمایندگان خود را 
برای انتخاب رئیس و هیات رئیسه این کمیسیون ها آماده می کنند، هنوز فشارهایی در گوشه و کنار مانع از تحقق مسیر منطقی تشکیل 

کمیسیون ها و انتخاب رئیس و هیات رئیسه آن ها است.

 تسنیم نوشت: تجربه و رشد سیاسی
چرا برخی عناصر پر حاشیه دو طیف سیاسی مطرح با اتخاذ مواضعی مبالغه آمیز فرصت کسب تجربه از مذاکرات اخیر را به ویژه از نسل سوم 

می گیرند؟ موافقان و مخالفان دو آتشه برجام با ایجاد فضایی غیر منطقی امکان کسب تجربه را دشوار و تا حدودی نا ممکن می سازند.

 افکار نیوز نوشت: اقای هاشمی، آیا "دانستن" دیگر حق مردم نیست؟
حالا دیگر وزیر بهداشتی که در عیادت از چهره های معروف و روشهای به قول اصلاح طلبان "پوپولیستی " گوی سبقت را در کابینه از همه 

ربوده بود نیز معترض شده است. معترض شده است که مردم حق دانستن میزان حقوق دریافتی مدیران دولتی را ندارند!

عکس روزسایت نگار

در حاشیه دیدار جمعی 
از اساتید دانشگاه ها با 
رهبر انقلاب.

خبرنامه


